
PROTOKÓŁ Nr XV/20
z XV posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 26 maja 2020 roku

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się w sali  konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik  
o godz.900 zakończyła się o godz. 1145

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcie XV sesji Rady Gminy Mielnik dokonał  Przewodniczący Rady Pan Artur
Gacki.
Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  obrady  Rady  Gminy  są  transmitowane  
i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk.  Nagrania  obrad  
są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Gminy oraz w
BIP.
Pan  Przewodniczący  powitał  radnych,  Pana  Wójta,  Zastępcę,  Panią  Skarbnik,  Pana
Sekretarza, kierowników jednostek organizacyjnych gminy.
W imieniu  własnym i  radnym złożył  wszystkim mamom obecnym na  sesji  i  wszystkim
mamom w gminie  życzenia z okazji święta Dnia Matki.
Pan Przewodniczący stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy
15 radnych.
Poinformował o wyłożeniu protokołu z XIV sesji Rady Gminy.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił  proponowany porządek obrad XV sesji Rady 
Gminy.

Pan Wójt zgłosił wniosek w sprawie uzupełnienia porządku obrad sesji o następujące punkty:

1. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Siemiatyckiemu na realizację  zadania "Remont  nawierzchni  bitumicznej  na drodze
powiatowej Nr 1785B Mielnik-Mętna-Adamowo". 

2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Siemiatyckiemu na realizację zadania " Remont nawierzchni bitumicznej na drodze
powiatowej Nr 1781B, ulica Brzeska w Mielniku, od skrzyżowania z ulicą Królewską
do skrzyżowania z ulica Krótką, łącznie z tymi skrzyżowaniami". 

3. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w
żłobku  oraz  określenie  maksymalnej  wysokości  opłaty  za  wyżywienie  w  Żłobku
Gminnym w Mielniku. 

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  wprowadziła  proponowane
punkty do porządku obrad sesji.

(w zał. na str.................prot.)
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Rada Gminy jednogłośnie,  przy  obecności  15 radnych,  ustaliła  porządek XV sesji
Rady.

(w zał. na str.................prot.)

Brzmi on następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy

Mielnik na lata 2020-2030.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  gminy  na  prace

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do
rejestru  zabytków  położonych  na  terenie  Gminy  Mielnik  nie  stanowiących  jej
własności w 2020 roku.

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji Gminnej
Spółce Wodnej „Sosnowiec” działającej na terenie Gminy Mielnik.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania
Problemów Społecznych Gminy Mielnik na lata 2012-2020.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego
planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Mielnik  na  terenie  działki  o  nr
geod.5594/2 i części działki o nr geod.5594/1 położonych w obrębie ewidencyjnym
Mielnik.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Siemiatyckiemu na realizację  zadania "Remont  nawierzchni  bitumicznej  na drodze
powiatowej Nr 1785B Mielnik-Mętna-Adamowo". 

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Siemiatyckiemu na realizację zadania " Remont nawierzchni bitumicznej na drodze
powiatowej Nr 1781B, ulica Brzeska w Mielniku, od skrzyżowania z ulicą Królewską
do skrzyżowania z ulica Krótką, łącznie z tymi skrzyżowaniami". 

13. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w
żłobku  oraz  określenie  maksymalnej  wysokości  opłaty  za  wyżywienie  w  Żłobku
Gminnym w Mielniku. 

14. Informacja Skarbnika Gminy – kredyty, pożyczki, zadłużenia.
15. Przedstawienie opinii Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich w

sprawie  założeń  organizacyjnych  placówek  oświatowych  i  opiekuńczych  na  rok
2020/2021.

16. Ocena funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku.
17. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Mielnik za rok 2019.
18. Raport o realizacji zadań określonych w Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania

Problemów Społecznych na terenie Gminy Mielnik za okres 2019 roku.
19. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi za 2019 rok.
20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
21. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
22. Wolne wnioski i informacje.
23. Zakończenie obrad
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Do punktu 3.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami.
• Poinformował, że ze względu na koronawirusa  nie odbywały się posiedzenia komisji 

i  sesji.  Problem zaczął się robić od początku marca,  odbyło się wtedy posiedzenie
sztabu  kryzysowego  w  gminie,  wprowadzono  pewne  ograniczenia.  Najpierw
wprowadzono stan zagrożenia epidemiologicznego a od 20 marca br. wprowadzono
stan  epidemii.  Od  tego  czasu  zaczął  się  problem  z  normalnym funkcjonowaniem
wszystkich  jednostek  organizacyjnych  gminy.  Dostosowaliśmy  się  do  zaistniałej
sytuacji, pracowaliśmy w sposób ograniczony aby uniknąć kontaktu z potencjalnym
zarażonym. Budynek Urzędu i budynki jednostek zostały zamknięte dla interesantów,
wprowadziliśmy na pewien czas pracę zdalną,  Poradziliśmy sobie z tym problemem,
sprawy załatwiano korespondencyjnie, mailowo, telefonicznie. Pan Wójt podziękował
mieszkańcom gminy, którzy zaangażowali  się w produkcję maseczek. Na początku
zgłosiło  się  18  osób,  potem  tych  osób  przybywało,  łącznie  uszyto  3000  tys.
Pracownicy Urzędu Gminy prasowali maseczki i pakowali je w folię. Maseczki, za
pośrednictwem  sołtysów  i  pracowników,  zostały  dostarczone  do  wszystkich
mieszkańców gminy. Pan Wójt podziękował wszystkim osobom zaangażowanym w
produkcję  maseczek  i  ich  dystrybucję.  Zabezpieczyliśmy  środki  ochrony  we
wszystkich  jednostkach  gminy  (płyny  do  dezynfekcji,  rękawiczki,  maseczki).
Dezynfekowano  wszystkie  pomieszczenia,  klamki,  klatki  schodowe.  W związku  
z  epidemią  wstrzymano  działalność  GOKSiR,  Biblioteki,  Szkoły,  Żłobka  
i Przedszkola. Odwołano Dni Mielnika, Noc Kabaretową, Ultramaraton Nadbużański,
prawdopodobnie nie odbędą się również Muzyczne Dialogi nad Bugiem. Wstrzymanie
działalności  jednostek  nie  oznaczało  wstrzymanie  prac,  np.  pracownicy  GOKSiR
pracowali przy remoncie zaplecza sportowego. Pan Przewodniczący Rady wizytował
te prace i był pod wrażeniem ich jakości. Pan Wójt zachęcił radnych do obejrzenia
wykonanych  prac  na  zapleczu  sportowym.  W Bibliotece  Gminnej,  w  okresie  jej
zamknięcia  dla  czytelników,  przeprowadzono  skontrum,  które  pierwotnie  było
zaplanowane  na  później.  Wstrzymano  działalność  Klubu  Seniora,  działalność
zespołów śpiewaczych.  W Zespole Szkół w Mielniku pracownicy pomalowali  płot
wokół  szkoły,  wykonano  wiele  innych  prac  porządkowych,  przygotowano
pomieszczenia do powrotu dzieci do żłobka i przedszkola. Początkowo do przedszkola
zgłosiło się dwoje dzieci a do żłobka jedno. Teraz do obu placówek chodzi więcej
dzieci.  Mimo tego, że specustawą zostały odroczone terminy administracyjne ,cały
czas  pracowaliśmy,  odłożone  w  czasie  zostały  tylko  wyjazdy  i  spotkania,  jednak
wirtualnie, za pomocą wideokonferencji, spotykaliśmy się z innymi samorządowcami.

• Pozyskaliśmy do Gminy samochody z Podlaskiego Oddziału straży Granicznej, jest to
Ford  Connect  i  Peugeot  307  oraz  dwa  quady.  Otrzymaliśmy  te  samochody
nieodpłatnie, są one w dobrym stanie i warto było je wziąć.

• Zakład  Gospodarki  Komunalnej  cały  czas  wykonuje  prace  porządkowe w gminie.
Sukcesywnie  będą  prowadzone prace  porządkowe we wszystkich  miejscowościach
gminy.

• Z PUP zatrudniliśmy 4 osoby do prac porządkowych, są to 2 panie i 2 panów. Pan
Sekretarz Gminy wyznacza im prace i nadzoruje ich wykonanie.

• Wzięliśmy udział  w programie „Zdalna Szkoła.”  Otrzymaliśmy prawie 45 tys.zł.,  
z  czego  zakupiliśmy 12 laptopów i  20  routerów,  które  przekazaliśmy do  Zespołu
Szkół.
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• Została odebrana ulica Biała, rozpoczęły się prace na ulicy Królewskiej. Planowane
zakończenie prac na ulicy Królewskiej przewidziane jest do końca czerwca br. Patrząc
jednak na ich zaawansowanie trudno jest  uwierzyć,  że zostaną zakończone w tym
terminie.

• Otrzymaliśmy informację o przyznaniu dotacji z Funduszu Dróg Samorządowych na
ulicę Sadową. Szacunkowy koszt zadania – 2,5 mln.zł. Otrzymaliśmy dofinansowanie
rzędu 50 %, środki na to zadanie musimy zabezpieczyć z budżetu gminy.

• Otrzymaliśmy dotację  na remont  świetlicy  w Niemirowie  w programie  „Senior+”.
Kwota dofinansowania wynosi 150 tys.zł., wkład gminy - 36 tys.zł.

• Zaczynamy  inwestycję  w  Głogach,  została   wykonana  inwentaryzacja  terenu,
wyłoniono wykonawcę – wygrała firma z Platerowa. Prace w Głogach rozpoczną się
niebawem.

• Złożyliśmy wniosek do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji o środki na
budowę 4 przejść pieszych w ramach programu „Razem bezpieczniej” im.Władysława
Stasiaka. 

• Dokonano gruntownego remontu promu. Zakład Gospodarki Komunalnej wyczyścił
prom i pomalował, zabezpieczono podjazdy. 

• Złożyliśmy odwołanie  do  Ministra  Kultury  i  Dziedzictwa Narodowego od decyzji
Podlaskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków odnośnie Góry Zamkowej. Po
raz  drugi  Wojewódzki  Konserwator  Zabytków  wydał  negatywną  decyzję
konserwatorską na Górę Zamkową.

• Pan Wójt poinformował, że co tydzień otrzymuje raporty z Zespołu Szkół w sprawie
zdalnego  nauczania.  Większych  problemów  z  działalnością   placówki  nie  było,
jedynym  problemem,  który  wynikał  z  raportu,  to  brak  zasięgu  telefonów
komórkowych  do   nauki  online.  Problem  ten  rozwiązano  drukując  materiały  dla
uczniów, były one dowożone do ucznia lub też rodzice odbierali je ze szkoły.

Pan radny Kazimierz Tobota zapytał o konkurs ogłoszony na plac zabaw dla dzieci.

Pan  Wójt odpowiedział,  że  jest  to  konkurs  organizowany  przez  firmę  NIVEA  dla
samorządów i placówek oświatowych. W konkursie należało przygotować prezentację lub
krótki film, w którym miały wziąć udział dzieci. Przygotowaliśmy taki  film i wysłaliśmy na
konkurs. Jury konkursu wyłoniło 5 laureatów, my niestety nie znaleźliśmy się w tej grupie.
Pozostała nam druga szansa otrzymania 250 tys.zł. na podwórko NIVEA, zakwalifikowaliśmy
się do grupy miejscowości do 20 tys..mieszkańców. Do 25 czerwca trwa głosowanie online na
podwórko NIVEA i Pan Wójt zaapelował o codzienne oddawanie głosów na Gminę Mielnik.
Wg. ostatnich wskazań byliśmy na 39 miejscu na  liście  głosowania.  Jest  to  dość odległa
pozycja i jeśli nie zwiększymy ilości głosów, nie dostaniemy tego podwórka.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że wraz z dyrektorem GOKSiR oglądał budynek
zaplecza  sportowego i  uważa,  że  wygląda  to  bardzo  dobrze.  W czerwcu,  na  posiedzeniu
komisji lub sesji  radni będą mogli sami to obejrzeć i ocenić.

Do punktu 4.

Interpelacja zgłoszona  przez Panią Alicję Sawczuk
Zwracam się  do  Szanownego  Pana  Wójta  z  interpelacją  w  sprawie  dokończenia  budowy
chodników  na  Przedmieściu  oraz  wykonania  przepustu  na  ulicy  Mostowej.  Pod  koniec
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kadencji  poprzedniego Wójta czyli  w roku 2018 rozpoczęto budowę chodników  przy ul.
Brzeskiej  na  Przedmieściu,  która  moim zdaniem nie  została  ukończona.  Mieszkańcy,  aby
poruszać się bezpiecznie  są zmuszeni przechodzić  z jednej strony ulicy na drugą, ponieważ
nie wiedząc czemu chodnik raz jest po jednej stronie jezdni, a raz po drugiej. Taki sposób
poruszania się zagraża  bezpieczeństwu mieszkańców a w szczególności  dzieciom i osobom
starszym.  Biorąc  pod  uwagę  kwestię  wizerunkowa  ulicy  Brzeskiej   wskazane  jest
dokończenie  budowy,  aby każdy z mieszkańców i  przyjezdnych mógł  nie  tylko w pełni
korzystać  z  tego  udogodnienia  ale  też  cieszyć  oko  porządkiem  przy  najbardziej
reprezentatywnej ulicy w naszej miejscowości.
Chciałabym,  również  poruszyć  kolejną  kwestię  ściśle  związaną  z  bezpieczeństwem
mieszkańców, o której  poinformował  mnie  Pan S.  P.,  mieszkaniec  Przedmieścia  pismem  
z  dnia  10.05.2020r.  (załącznik  nr  1).  Sprawa dotyczy  wybudowanego  przepustu  na  ulicy
Mostowej  (przy posesji Pana P.), który nie spełnia swojej funkcji, ponieważ  podczas opadów
woda zamiast zostać odprowadzana  zalewa dom Pana P. W obecnej sytuacji konieczne jest
wykonanie drugiego przepustu pod. ul. Werhurna oraz połączenie  wszystkich przepustów na
ul. Mostowej za pomocą dodatkowego rowu bądź rury, która odprowadzałaby nadmiar wody.
W związku  z powyższym  w imieniu swoim oraz mieszkańców zwracam się z uprzejmą
prośbą o podjęcie działań w przedmiotowych sprawach.

(w zał. na str..........prot.)

Interpelacja  zgłoszona prze Pana Artura Gackiego
W związku z licznymi sygnałami napływającymi od mieszkańców Gminy Mielnik o braku
składanych deklaracji o wysokości  opłaty za gospodarowanie  odpadami komunalnymi dla
nieruchomości  na  której  zamieszkują  mieszkańcy lub niezgodnych ze  stanem faktycznym
tychże deklaracji zwracam się z prośbą o udzielenie informacji:

1. Czy  gmina  weryfikowała   i  posiada  stosowne  dokumenty  w  formie  np.  notatek
służbowych zawierające :
• liczbę  złożonych  deklaracji  z  ewidencją  ludności  prowadzoną  przez  tutejszy

Urząd, a faktycznym miejscem zamieszkania;
• dane zawarte  w deklaracjach  o  wysokości  opłat  za gospodarowanie odpadami

komunalnymi, a stanem faktycznym.
2. Czy  w  przypadku  braku  takiej  weryfikacji  urząd  zamierza  przeprowadzić  taka

weryfikację na terenie Gminy Mielnik?
(w zał. na str..........prot.)

Interpelacja  zgłoszona przez Pana Jerzego Weremjewicza
W związku  z  kierowanymi  do  mnie  przez  wyborców  licznymi  zapytaniami  dotyczącymi
wykorzystania wody deszczowej, wnoszę o uruchomienie w Gminie Mielnik programu dopłat
do zbierania wody deszczowej (systemu zagospodarowania wody deszczowej).
Dopłaty  powinny  obejmować  zakup  i  montaż  zbiorników  naziemnych  
i podziemnych do gromadzenia wody opadowej i roztopowej wraz z instalacją niezbędnego
do tego orynnowania budynków oraz budowę urządzeń retencyjno-rozsączających.
Postępujące zmiany klimatu,  susza,  bezśnieżne zimy, powodują wzrastający deficyt wody.
Wykorzystanie  wody  deszczowej  do  podlewania  spowoduje  oszczędność  wody  pitnej  
i  przyczyni się do poprawy stanu środowiska.  Działanie to  poprawi też retencję  wody na
obszarze naszej gminy.
Dzięki zbieraniu, magazynowaniu i wykorzystaniu wody deszczowej i roztopowej  możemy
w  bardzo  prosty  sposób  oszczędzać  wodę  sieciową.  Jest  to  w  każdym  gospodarstwie
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nieodpłatne źródło wody na cele ogrodowe i należy to wykorzystać.
(w zał. na str..........prot.)

Interpelacja zgłoszona przez Pana Pawła Grzegorza Purę
W  imieniu  mieszkańców  sołectwa  zwracam  się  z  prośbą  o  kontynuację  budowy  Chaty
Edukacji przyrodniczej w Maćkowiczach.  Prosimy o nie odkładanie tej inwestycji na koniec
kadencji.  Chcielibyśmy podkreślić,  że  jesteśmy jedynym sołectwem  w gminie,  które nie
posiada  świetlicy. Budowa budynku ciągnie się już naprawdę bardzo długo. Jest to kluczowa
inwestycja  zarówno  dla  radnego  sołectwa  jak  i  jego  mieszkańców.  Chcielibyśmy  jak
najszybciej  mieć  miejsce  gdzie  dzieci,  młodzież  oraz  dorośli  mogliby  wspólnie   spędzić
wolny czas. Proszę więc Pana Wójta i Radę Gminy o pomoc i nie odkładanie tej inwestycji na
daleki plan. 
Zwracam się z prośbą o udzielenie  informacji jakie zostały podjęte działania oraz jakie są
dalsze plany na przyszłość.

(w zał. na str..........prot.)

Zapytanie Pani Teresy Sztejmiec
Mieszkańcy  wsi  Radziwiłłówka   zwracają  się  z  zapytaniem  do  Pana  Wójta  czy  zostaną
wykonane  prace  porządkowe  w  naszej  wsi.  Chodzi  o  wykoszenie  rowów,  posprzątanie
chodników oraz asfaltu przylegającego do chodnika. Zdajemy sobie sprawę, że są to drogi
powiatowe, ale na terenie gminy Mielnik jest ich wiele i są one w innych wsiach oczyszczone.
My  też  chcielibyśmy   aby  u  nas   te  prace  zostały  wykonane,  a  tym  samym poprawiły
wizerunek gminy  co w obecnych czasach jest bardzo ważne.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 5. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
rok 2020.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał w jakim zakresie będzie  prowadzona przebudowa
ulicy Białej i Tarasowej. O jaki odcinek ulicy Białej chodzi? Czy będzie to wymiana samej
nawierzchni czy też będzie to robione kompleksowo, wraz z infrastrukturą?

Pan Wójt Gminy 
W  planach  mamy  zrobienie  całej  nawierzchni,  razem  z  krawężnikiem,  oświetleniem  
i odprowadzeniem wody. Obecnie planowana jest dokumentacja drogi.

Pan radny Paweł Pura – zgłosił potrzebę zainstalowania barierek przy robionych wcześniej
schodach w Maćkowiczach. 

Pan Wójt zapewnił, że nie stanowi to problemu i barierki zostaną zrobione.

Pan radny  Leszek  Karbowski  zapytał  o  planowany  ujemny  wynik  finansowy ZGK na
koniec roku. Ten minus ciągnie się od jakiegoś czasu i co roku wzrasta. Co z tym zrobić?
Kwota jest znacząca, ponad 100 tys.zł.

Pan Wójt Gminy poinformował, że w sprawie ZGK radni będą rozmawiać na komisjach  
i sesji w czerwcu br.  Radni zapoznają  się z sytuacją w Zakładzie i wspólnie spróbujemy
zaradzić tej sytuacji.
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Pan Przewodniczący Rady zapytał czy gmina występowała o środki zewnętrzne na budowę
PSZOK-u. Sąsiednie gminy o takie środki występowały i je otrzymały (Milejczyce). Może
warto  byłoby wystąpić o środki na PSZOK na rok 2021.

Pan Wójt odpowiedział, że nie składaliśmy wniosku o środki na PSZOK i trzeba to zrobić 
w tym lub przyszłym roku. Jeśli istnieje możliwość otrzymania środków, to na pewno o to się
zwrócimy.  Poinformował,  że jeżeli  bierzemy udział  w konkursach z RPO to nie możemy
ubiegać  się  o  środki  z  innego programu.  Poprosił  kierownika Gorochowicza  o udzielenie
szczegółowych wyjaśnień na ten temat.

Pan Tomasz  Gorochowicz  –  wnioski  o  dofinansowanie  na  PSZOK z  gmin  Milejczyce  
i Perlejewo składane były w ubiegłym roku. U nas PSZOK do końca 2019 roku prowadzony
był przez PUK Hajnówka, czyli firmę która odbierała odpady. W tym roku PUK Hajnówka
wycofał  się  z  prowadzenia  PSZOK.  Pieniądze  przeznaczone  w  budżecie  na  urządzenie
PSZOK  są  rzędu  czterdziestu  tysięcy  złotych.  Milejczyce  i  Perlejewo  określiły  wartość
zadania w milionach i tam dofinansowanie jest ponad milion złotych., Do tego gmina  musi
dołożyć swój udział w wysokości ok.20 %, a więc dużo więcej ,niż my chcemy przeznaczyć
na zrobienie tego sposobem gospodarczym. Jeśli jednak będzie taka wola Rady, to będziemy
szukać zewnętrznych środków na urządzenie PSZOK. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że pozostawienie tych środków z budżecie nie będzie przeszkodą
do ubiegania się środki z zewnątrz. Może to być wówczas potraktowane jako własny wkład
gminy w zadanie budowy PSZOK.

Pan radny Leszek Karbowski zauważył, że należy się zastanowić w jakim zakresie ma być to
robione. Jeśli w innych gminach były to zadania ponad milionowe, to jest to bardzo potężna
inwestycja. Należy się zastanowić czy jest nam taka inwestycja potrzebna i czy mamy do
tego  dołożyć  setki  tysięcy  złotych?  Jeśli  nie  ma   potrzeby  znacznego  rozbudowywania
PSZOK,  to powinniśmy na tej kwocie poprzestać a ewentualne pieniądze przeznaczyć na coś
innego, bo tych potrzeb w gminie mamy bardzo dużo. Mówimy o odcinku ulicy Brzeskiej  
a  niedługo trzeba będzie robić  kilka  kilometrów tej  ulicy.  Trzeba  zastanowić  się   co jest
bardziej pilne – czy budowa PSZOK czy budowa, wspólnie z powiatem, ulicy Brzeskiej.

Pan Artur Gacki stwierdził,  że obie sprawy są ważne i jeżeli jest  możliwość pozyskania
dodatkowych środków, należy się o nie ubiegać.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 21 maja br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XV/105/20
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2020.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 6.

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2020-2030.
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Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 21 maja br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2020-
2030.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XV/106/20
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2020-2030.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 7.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie  udzielenia dotacji z budżetu
gminy  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach
wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej
własności w 2020 roku.
Parafie zapotrzebowały środki na następujące zadania:

1. Parafia  Rzymskokatolicka  w  Mielniku:  Remont  kruchty  i  schodów  zewnętrznych,
wnioskowana kwota dotacji - 25.000 zł.

2. Parafia  Prawosławna w Mielniku:  Odnowienie  zewnętrznej  elewacji  w kaplicy  na
cmentarzu parafialnym, wnioskowana kwota dotacji - 20.000 zł.

3. Parafia  Rzymskokatolicka  w  Tokarach:  przebudowa  istniejącego  ogrodzenia,
wnioskowana kwota dotacji - 8.200 zł.

4. Parafia  Prawosławna  w  Tokarach:  Konserwacja  feretronu  z  przedstawicielami
„Objawienie  Matki  Bożej  na  Górze  Poczajowskiej”  i  „Świętego  Hioba
Poczajowskiego”, wnioskowana kwota dotacji - 38.330,49 zł.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 21 maja br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  gminy  na  prace  konserwatorskie,
restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków
położonych na terenie Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności w 2020 roku.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XV/107/20
w sprawie udzielenia dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie lub
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie
Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności w 2020 roku.

(w zał. na str..........prot.)

Pani radna Alicja Sawczuk zapytała czy na ogrodzenie mogą być przyznane pieniądze?

Pan Sekretarz Gminy odpowiedział,  że jeżeli  cały obszar kościoła znajduje się w strefie
ochrony konserwatorskiej, to może wchodzić w to również ogrodzenie.
Na dalsze pytanie Pani radnej czy w tym przypadku zostało to sprawdzone, Pan Sekretarz
odpowiedział, że tego nie wie.

Pan Wójt udzielił w tej sprawie szczegółowych wyjaśnień.
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Do punktu 8.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
w formie dotacji Gminnej Spółce Wodnej „Sosnowiec” działającej na terenie Gminy Mielnik.

Pan radny Wiesław Remesz 
Poinformował, że na terenie obiektu Maćkowicze nie są prowadzone prace pielęgnacyjne. Pan
radny już półtora roku temu zgłaszał tę sprawę.

Pan  Sekretarz odpowiedział,  że  za  działalność  Spółki  Wodnej  Gmina  nie  ponosi
odpowiedzialności. Jest ustawa Prawo Wodne, możemy wspierać działanie Gminnej Spółki
Wodnej  i  to  czynimy  od  wielu  lat.  Jeśli  chodzi  o  prace  melioracyjne  na  obiekcie
melioracyjnym Moszczona Królewska – Pawłowicze - Maćkowicze, to są wybrani delegaci,
którzy uczestniczą w Walnym Zgromadzeniu Spółki Wodnej, ustalają składki, ustalają zakres
robót i to nich trzeba kierować wnioski i sugestie. 
Jeśli  Pan  radny  Remesz  życzy  sobie  udziału  w  odbiorze  prac  wykonanych  ze  środków
przyznanych przez Radę Gminy,  to zostanie  zaproszony do komisji  odbierającej  te  prace.
Trzeba mieć świadomość, że na terenie gminy jest bardzo duży areał do wykonywania prac
przez Spółki i dziesięcioma tysiącami nie można wszystkiego zakonserwować. Konserwuje
się tylko te urządzenia, które wymagają  pilnej interwencji. Trzeba podnosić składki, wtedy
będzie zwiększony zakres prac.

Pani radna Alicja Sawczuk
Zapytała czy kwotę ewentualnej dotacji z budżetu gminy można przekazać na prace o których
mówił Pan radny Remesz.

Pan Sekretarz Gminy wyjaśnił, że dotację przyznaje się na wcześniej złożony przez Spółkę
Wodną wniosek, w którym był już określony zakres planowanych prac. Pan radny Remesz
powinien w przyszłym roku złożyć wniosek do Gminnej Spółki Wodnej aby zakwalifikowała
działania  na obiekcie  w Pawłowiczach.  My nie  wybieramy tych robót,  robi  to  Rejonowy
Związek Spółek Wodnych w porozumieniu z Gminnymi Spółkami.

Pan  radny  Witold  Pawluczuk poinformował,  że  Rejonowy  Związek  Spółek  Wodnych
wykonuje  tyle  prac,  na  ile  starczy  mu  pieniędzy.  Nie  ma  problem z  pracami  na  Sutnie,
Niemirowie.  Ze  składek  rolników  i  dotacji  z  gminy,  w  oparciu  o  zgłoszenia  sołtysów  
i  delegatów  poszczególnych  Spółek,  co  roku  planowany  jest  zakres  prac.  Wspólnoty
Gruntowe  z Sutna i Niemirowa również dokładają się finansowo do tych prac.

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz zaproponował  aby  na  sesję  lub  komisję  zaprosić
przedstawiciela  Spółki  Wodnej  Sosnowiec  żeby  wytłumaczył  się  ze  stawianych  zarzutów
braku prowadzenia prac na niektórych obiektach.

Pan Przewodniczący Rady uznał za zasadne zaproszenie na posiedzenie komisji czy sesji
przedstawiciela  Gminnej  Spółki  Wodnej  Sosnowiec.  Nic  nie  stoi  na  przeszkodzie  aby  
z Urzędu Gminy wystosować pismo do Spółki Wodnej z informacją, że takie problemy są
zgłaszane przez mieszkańców.
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Pan Sekretarz odpowiedział, że można wystąpić z takim wnioskiem do Starosty jako organu,
który ma nadzór nad nad Gminną Spółką Wodną. Spółka jest autonomiczna, nie jest zależna
od organów gminy. 

Pan radny Kamil Zalewski  poinformował,  że w ubiegłej  kadencji  składał interpelację w
sprawie braku melioracji w Tokarach.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 21 maja br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji Gminnej Spółce Wodnej
„Sosnowiec” działającej na terenie Gminy Mielnik.

Rada Gminy 12 głosami za, przy 1 glosie sprzeciwu i 2 głosach wstrzymujących się,
podjęła uchwałę nr  XV/108/20 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji
Gminnej Spółce Wodnej „Sosnowiec” działającej na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 9.

Pani Kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w Gminnej Strategii
Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Mielnik na lata 2012-2020.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 21 maja br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  zmian  w  Gminnej  Strategii  Integracji  i  Rozwiązywania  Problemów
Społecznych Gminy Mielnik na lata 2012-2020.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych podjęła uchwałę nr XV/109/20
w sprawie zmian w Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych
Gminy Mielnik na lata 2012-2020.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 10.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia
zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Mielnik  na  terenie
działki  o  nr  geod.5594/2  i  części  działki  o  nr  geod.5594/1  położonych  w  obrębie
ewidencyjnym Mielnik.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 21 maja br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu
zagospodarowania przestrzennego gminy Mielnik na terenie działki o nr geod.5594/2 i części
działki o nr geod.5594/1 położonych w obrębie ewidencyjnym Mielnik.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych podjęła uchwałę nr XV/110/20
w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  gminy  Mielnik  na  terenie  działki  o  nr  geod.5594/2  i  części  działki  o  nr
geod.5594/1 położonych w obrębie ewidencyjnym Mielnik.

(w zał. na str..........prot.)
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Do punktu 11.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację zadania "Remont nawierzchni bitumicznej na drodze
powiatowej Nr 1785B Mielnik-Mętna-Adamowo". 

Pan radny Zdzisław Szarek zapytał w jakiej formie pomoc dla powiatu  zostanie udzielona. 

Pan Wójt Gminy - zawarta została umowa słowna ze Starostą, Pan Wójt uważa, że Starosta
będzie słowny i dotrzyma tej umowy. Teraz dajemy prawie 100 % środków na drogę Mielnik-
Mętna-Adamowo, potem środki te zostaną nam zwrócone. Pan Wójt wyraził nadzieję, że do
końca kadencji uda się wyremontować cały odcinek ulicy Brzeskiej w Mielniku.

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 21 maja br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację
zadania "Remont nawierzchni bitumicznej na drodze powiatowej Nr 1785B Mielnik-Mętna-
Adamowo". 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych podjęła uchwałę nr XV/111/20
w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację zadania
"Remont  nawierzchni  bitumicznej  na  drodze  powiatowej  Nr  1785B  Mielnik-Mętna-
Adamowo". 

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 12.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej
Powiatowi  Siemiatyckiemu  na  realizację  zadania  "  Remont  nawierzchni  bitumicznej  na
drodze powiatowej Nr 1781B, ulica Brzeska w Mielniku, od skrzyżowania z ulicą Królewską
do skrzyżowania z ulica Krótką, łącznie z tymi skrzyżowaniami". 

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 21 maja br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację
zadania" Remont nawierzchni bitumicznej na drodze powiatowej Nr 1781B, ulica Brzeska w
Mielniku, od skrzyżowania z ulicą Królewską do skrzyżowania z ulica Krótką, łącznie z tymi
skrzyżowaniami". 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XV/112/20
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu na realizację zadania"
Remont nawierzchni bitumicznej na drodze powiatowej Nr 1781B, ulica Brzeska w Mielniku,
od  skrzyżowania  z  ulicą  Królewską  do  skrzyżowania  z  ulica  Krótką,  łącznie  z  tymi
skrzyżowaniami". 

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 13.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia
opłat  za  pobyt  dziecka  w  żłobku  oraz  określenie  maksymalnej  wysokości  opłaty  za



12

wyżywienie w Żłobku Gminnym w Mielniku. 

Komisje Rady na posiedzeniu w dniu 21 maja br. pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  opłat  za  pobyt  dziecka  w  żłobku  oraz
określenie maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie w Żłobku Gminnym w Mielniku. 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XV/113/20
o zmianie  uchwały w sprawie  ustalenia  opłat  za  pobyt  dziecka w żłobku oraz określenie
maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie w Żłobku Gminnym w Mielniku. 

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 14.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła informację  o stanie zadłużenia Gminy Mielnik na 31
marca 2020 roku. Poinformowała,  że nasz wskaźnik zadłużenia rocznego wynosi 4,71 %,
przy dopuszczalnym wskaźniku 14.74%

(w zał. na str..........prot.)

Pan Wójt Gminy – zmniejszyliśmy zadłużenie gminy, robiąc w tym czasie ulicę Białą, ulicę
Królewską,  drogę  powiatową  Mielnik-Mętna  -Adamowo  i  projekt  bioróżnorodności.  W
przypadku,  kiedy  pojawi  się  konkretna  propozycja  inwestycyjna,   to  dług  trzeba  będzie
zwiększyć. W obecnej sytuacji nie mamy takiej potrzeby, zmniejszyliśmy zadłużenie a jak
widać prace inwestycyjne są prowadzone.

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził,  że dobrego zadłużenia nie należy się bać.  Bez
zadłużenia,  kredytowania,  trudno byłoby większe inwestycje uruchomić i  rozwinąć.  Jeżeli
będziemy zadłużać się w celu rozwoju gminy, to możemy to robić i  takie zadłużenie jest
wytłumaczalne.

Do punktu 14.

Pan radny Leszek Karbowski – Przewodniczący Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych
i Obywatelskich  przedstawił opinię Komisji  w sprawie założeń organizacyjnych placówek
oświatowych i opiekuńczych na rok 2020/2021.

(w zał. na str..........prot.)

Pan Przewodniczący Rady zauważył,  że pomiędzy poszczególnymi pracownikami jest duża
dysproporcja w ilości godzin ponadwymiarowych, od 0 do 8 godzin. Może to doprowadzić do
animozji między pracownikami, co wpłynie na jakość kształcenia oraz na relacje i stosunki
panujące w szkole. 

Pan  Damian   Sypek –  dyrektor  Zespołu  Szkół  wyjaśnił,  że  różnice  w  ilości  godzin
ponadwymiarowych  wynika  z  tego,  że   niektórzy  nauczyciele  maja  wykształcenie  dające
możliwość nauczania innych przedmiotów. Takie dysproporcje były zawsze i nigdy między
pracownikami nie było animozji z tego tytułu.

Pani  radna  Alicja  Sawczuk potwierdziła,  że  zawsze  tak  było  z  godzinami
ponadwymiarowymi. Można byłoby się jednak zastanowić nad zmniejszeniem dysproporcji,
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bo niektórzy nauczyciele mają takie same kwalifikacje do nauczanego przedmiotu. Podaje ten
temat pod rozwagę.

Pan radny Leszek Karbowski poinformował, że problem ten był analizowany, komisja nie
ujęła go w opinii ale taka sugestia ze strony komisji również jest.

Pan Sekretarz  Gminy udzielił  wyjaśnień  w sprawie  możliwości  przygotowywania  przez
stołówkę szkolną obiadów na sprzedaż. Sprawy związane z prowadzeniem stołówki szkolnej
uregulowane są w art. 106 ustawy prawo oświatowe. Stołówka ma służyć przede wszystkim
dla  dzieci,  młodzieży  oraz  pracowników  edukacyjnych.  Przepisy  ustawy  nie  przewidują
możliwości  przygotowywania  posiłków  na  zewnątrz.  Byłoby  to  zadanie  pozastatutowe,
należałoby naliczać 8% podatek VAT od tak przygotowywanych posiłków, angażować do
pracy ludzi w godzinach popołudniowych i w dni wolne od pracy.

Pan radny Leszek Karbowski
Stwierdził, że w ramach przygotowywania posiłków dla obozów sportowych, można byłoby
przygotować jakąś pulę obiadów dla ludzi  z zewnątrz. Na pewno da się  to zorganizować 
i doliczyć VAT do posiłków. Można dogadać się z kwaterodawcami aby zgłaszali potrzeby
turystów w tym zakresie. Pan radny nie widzi  w tym problemu. Na pewno wiążę się to  
z  jakimś  dodatkowym działaniem ze  strony  szkoły,  ale  jest  to  do  ogarnięcia.  Dałoby  to
dodatkowy zarobek dla szkoły oraz wyszłoby naprzeciw potrzebom turystów w tym zakresie 
i zatrzymałoby ich na dłużej w naszej gminie.

Pan Marcin Czerwiński – Zastępca Wójta stwierdził, że wszystko jest możliwe jeśli chodzi
o  obiady,  ale  wg  wiedzy  Pana  Wójta  w takiej  sytuacji  kuchnię  trzeba  byłoby  przekazać
trzeciemu  podmiotowi  np.  organizacji  pozarządowej,  która  zatrudniłaby  te  osoby  
i  realizowała   zadania  w  ramach  swojego  zadania  statutowego.  Rodzi  to  jednak  kolejne
konsekwencje w postaci utraty kontroli nad tymi działaniami.

Pan radny  Leszek  Karbowski stwierdził,  że  Pan  Wójt  komplikuje  problem zamiast  go
upraszczać. Wprowadzenie osoby zewnętrznej do kuchni byłoby problemem. Ci ludzie którzy
pracują w kuchni mają do tego uprawienia i są przygotowani pod każdym względem. 

Pan  Wójt  Marcin  Urbański zaproponował  aby  ze  względu  na  napięty  porządek  sesji
dyskusję  na temat przełożyć na posiedzenie komisji.

Pani  radna Alina  Sawczuk stwierdziła,  że  problemem jest  prawne umocowanie  takiego
działania  –  sprzedawanie  obiadów.  Szkoła  może  pozyskiwać  środki  z  różnych  źródeł.
Zwróciła się z prośbą o przygotowanie uchwały w tej sprawie.

Pan Wójt Marcin Urbański  zaznaczył, że radni również maja inicjatywę uchwałodawczą  
i  czekamy na  propozycję  radnych.  Praca  między  sesjami  to  nie  jest  tylko  praca  urzędu  
i jednostek organizacyjnych, ale to również praca radnych. Czekamy na propozycję radnych,
bez  czekania  na  posiedzenie  komisji  czy  na  sesję.  Obecnie  dzieje  się  tak,  że  między
posiedzeniami  nikt  z  radnych nie  przychodzi  do Urzędu i  nie  zgłasza  swoich  propozycji,
potem  my  coś  proponujemy  na  posiedzeniach,  co  z  kolei  nie  satysfakcjonuje  radnych,
dyskutujemy wspólnie parę godzin, bez osiągnięcia porozumienia.
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Pan radny Kamil Zalewski zauważył, że konsekwencją  przygotowywania posiłków przez
szkołę  będzie  upadek  lokalnych  firm.  Będzie  to  stanowiło  konkurencję  dla  miejscowych
przedsiębiorców a  tego byśmy nie chcieli. Te miejsca już mają problemy, a jak będą w szkole
obiady, to zostaną zamknięte. Obiady w szkole dotyczyłyby okresu letniego, potem by ich  
w ogóle nie było, bo przedsiębiorcy by odpadli.

Pan Sekretarz Gminy przytoczył zapis uchwały Rady Gminy Mielnik z dnia 24 sierpnia
2018  r.  w  sprawie  gromadzenia  pieniędzy  na  rachunku  bankowym.  Zapis  dotyczący
dochodów z serwowania posiłków przez szkołę dotyczy tylko grup zorganizowanych. Trudno
sobie  wyobrazić  aby  szkoła  z  marszu  mogła  przygotować  posiłek  dla  turysty  będącego
przejazdem w Mielniku. 

Do punktu 16.

Pan Mariusz Wielogórski – dyrektor ZGK 
Pan dyrektor przedstawił ustną informacje o pracy ZGK i podziękował za sprzęt przekazany
dla jednostki (samochód i quad). Odpowiedział na następujące pytania radnych:

Pan radny Jerzy Weremjewicz zapytał  czy Zakład  Gospodarki  Komunalnej  nie  mógłby
prowadzić  prac  przy  dokończeniu  budowy  świetlicy  w  Maćkowiczach.  Można  również
pomyśleć  o  włączeniu  w  prace  pracownikach  GOKSiR,  którzy  pracowali  przy  budynku
zaplecza sportowego i zrobili to dobrze.

Pan radny Kamil Zalewski przypomniał, że ZGK wykonywał prace przy innych świetlicach
i zrobiono to dobrze.

Pan dyrektor odpowiedział, że być może byłoby to zbyt duże wyzwanie dla ZGK, jest mało
czasu bo Zakład ma dużo prac, ponadto 3 pracowników odchodzi na emeryturę. W Zakładzie
brak jest fachowców z prawdziwego zdarzenia.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zapytał o dofinansowanie na odbiór folii.

Pan Tomasz Gorochowicz wyjaśnił, że to nie ZGK otrzymała dofinansowanie, tylko Gmina
Mielnik, zaś wykonawca tego zadania zostanie wyłoniony w przetargu.

Pan Przewodniczący Rady poinformował, że w czerwcu Komisja Rewizyjna przeprowadzi
kontrolę  w  Zakładzie.  Sprawdzi  funkcjonowanie  Zakładu,  który  potrzebuje  wsparcia
finansowego. W społeczeństwie jest już lepsza opinia o pracy ZGK, pracownicy się starają i
to  jest  na  plus  dla  Pana  dyrektora.  Propozycja  Pana  radnego  Weremjewicza  jest  warta
rozważenia, można również pomyśleć o włączeniu do prac pracowników GOKSiR, którzy
własnymi siłami  remontowali  budynek zaplecza sportowego.  i  prace te  wykonane zostały
należycie.

Do punktu 17.

Pani kierownik GOPS przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej w Gminie Mielnik
za rok 2019.

(w zał. na str..........prot.)
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Do punktu 18.

Pani  kierownik  GOPS  przedstawiła  raport  o  realizacji  zadań  określonych  w  Gminnej
Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych na terenie Gminy Mielnik za
okres 2019 roku.

(w zał. na str..........prot.)

Do punktu 19.

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił analizę stanu gospodarki odpadami komunalnymi za
2019 rok. Potrzeba dokonania takiej analizy wynika wprost z przepisów ustawy o gospodarce
odpadami i ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminach.

(w zał. na str..........prot.)

Pan radny Leszek Karbowski  zapytał jak nastąpi rozliczenie z odbiorcą odpadów, kiedy
tonaż zostanie przekroczony albo kiedy tych odpadów będzie mniej niż zadeklarowano. Czy
to jest brane pod uwagę czy też kwota ustalona w przetargu jest kwota sztywną?

Pan Tomasz Gorochowicz odpowiedział,  że w roku bieżącym będziemy się rozliczać wg
ilości oddanych odpadów. Rozliczenia dokonuje się co miesiąc – wykonawca przedstawia
kwity wagowe na każda  frakcję odpadów, którą zabiera, wg ceny ustalonej w przetargu. Na
koniec roku może być tak, że odpadów zebranych w gminie będzie mniej niż zakładano  
w przetargu, to oczywiście zapłacimy tylko za tę ilość, jaka została odebrana. Jeśli jednak
okaże się, że zebranych odpadów będzie więcej niż zakładano, to trzeba będzie zapłacić za
rzeczywistą ilość oddanych odpadów. Przedstawione sprawozdanie dotyczy roku ubiegłego . 

Do punktu 20.

Pan  Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  na  poprzedniej  sesji  ani  w  okresie
międzysesyjnym interpelacji i zapytań nie składano. 

Do punktu 21.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła protokół z XIV sesji
Rady Gminy.

(w zał. na str.................prot.)

Do punktu 22.

Pan Kazimierz Tobota zapytał dlaczego Pan Wójt zmienił zasady wydzierżawiania gruntów
gminnych,  o  których  była  mowa  na  posiedzeniu  komisji.  Rzecz  dotyczy  gruntów
dzierżawionych wcześniej przez Centrum Ochrony Mokradeł. Zdecydowano, że nie będzie
przedłużana umowa dzierżawy z Centrum a grunty te zostaną wydzierżawione dla Wspólnoty
Gruntowej Wsi Mielnik. Mówiono, że dzierżawa ta zostanie udostępniona bezprzetargowo dla
Wspólnoty. Teraz okazało się, że Wójt ogłosił przetarg na te grunty. Termin przetargu jest tak
ustalony,  że  Wspólnota  nie  zmieści  się  w  terminach  i  nie  będzie  mogła  ubiegać  się  
o dofinansowanie.  Dlaczego ogłoszony jest  przetarg nieograniczony, kopertowy? Lepszym
rozwiązaniem,  zdaniem  Pana  radnego,  byłby  przetarg  otwarty  lub  ograniczony  tylko  do
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mieszkańców gminy. W takim przetargu gmina mogłaby uzyskać lepsze warunki finansowe z
dzierżawy.

Pan Wójt Gminy zaprzeczył słowom Pan radnego Toboty. Na sesji była mowa o tym, żeby
za  pomocą  uchwały  zdecydować  o  przekazaniu  gruntów  Wspólnocie  Gruntowej.  Radni
zadecydowali  jednak aby zrobić  to  transparentnie,  ogłaszając  na  to  przetarg.  Na moment
rozmowy  na  ten  temat,  nie  było  drugiego  wniosku  w sprawie  dzierżawy,  obowiązywała
wówczas  jeszcze  umowa  na  te  grunty  z  Centrum  Ochrony  Mokradeł.  Po  sesji  wpłynął
wniosek  Centrum  w  sprawie  dzierżawy  gruntów  i  to  spowodowało,  że  było  dwóch
zainteresowanych, bo taki wniosek złożyła również Wspólnota. W tej sytuacji Wójt nie może
odstąpić  od  organizacji  przetargu  na  dzierżawę.  Wcześniej  przetargu  nie  mogliśmy
zorganizować,  bo  do  końca  marca  obowiązywała  umowa z  dotychczasowym dzierżawcą.
Sytuacja  epidemiologiczna  nie  pozwalała  na  zorganizowanie  otwartego  przetargu,  stąd
przetarg  kopertowy.  Pan Wójt  rozmawiał   z  Przewodniczącym Wspólnoty  w tej  sprawie.
Terminy administracyjne w związku z epidemia zostały odroczone ustawą o 60 dni. Wielu
pracowników przebywało na zasiłkach opiekuńczych, pracowaliśmy w okrojonym składzie.
Staraliśmy się zorganizować przetarg jak najszybciej, z racji dwóch oferentów nie można było
wydzierżawić działek w trybie bezprzetargowym.
W piśmie Wspólnoty Gruntowej skierowanym do radnych napisano że nie maja czasu na
sporządzenie operatu środowiskowego i dlatego nie przystąpią do przetargu. Zdaniem Pana
Wójta jest to kiepska decyzja, operat można było sporządzić wcześniej,  pieniądze za jego
sporządzenie zostają zwrócone ARiMR.

Pan radny Kazimierz Tobota stwierdził, że Wspólnota nie mogła przeprowadzić żadnych
czynności  nie  mając  gwarancji,  że  uzyska  dzierżawę  na  ten  cel.

Pan Wójt odpowiedział, że nie mógł dać gwarancji wygranej Wspólnocie, skoro przetarg jest
nieograniczony. To od Wspólnoty zależy, ile zaproponuje w kopercie.
Na uwagę Pana radnego, że Wójt w rozmowie z Przewodniczącym Wspólnoty zapewnił go,
że  grunty  zostaną  wydzierżawione Wspólnocie  Pan Wójt  wyjaśnił,  że  tak  było  do  czasu,
dopóki  nie  zgłosił  się  drugi  dzierżawca.  W  obecnej  sytuacji  nie  ma  możliwości
bezprzetargowej dzierżawy dla Wspólnoty. Przypomniał, że Pan radny Tobota pięć lat temu
nie zabiegał o dzierżawę działek od gminy prze Wspólnotę, ale jako ówczesny radny wręcz
pozwolił na bezprzetargowe ich wydzierżawienie dla Centrum.

Pan  radny  Witold  Pawluczuk zaproponował,  aby  Gmina  przystąpiła  do  Wspólnoty
Gruntowej Wsi Mielnik wraz z działkami, które są do wydzierżawienia.

Pan radny Jerzy Weremjewicz poinformował, że kiedyś, kiedy był posiadaczem większej
ilości  krów,  ubiegał  się  o  dzierżawę  łąk  od  Wspólnoty  w  Mielniku  ale  Wspólnota  mu
odmówiła  a potem wydzierżawiła łąki warszawiakowi. Teraz zobaczono, że można mieć  
z tego pieniądze, to wszystkim innym otworzyły się oczy.

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że nie należy wracać do tego co było wcześniej, bo
to nie ma już znaczenia. Teraz musimy rozważyć sprawę ewentualnego dochodu sołectwa  
i gminy.

Pan Wójt stwierdził, że jest ostatnią osobą do tego, aby te pieniądze płynęły poza sołectwo,
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poza gminę. Jest przeciwny negatywnej narracji niektórych radnych, skierowanej do Wójta.
Pan Przewodniczący Wspólnoty Gruntowej został poinformowany o tym, że jest drugi oferent
i musi zostać zorganizowany przetarg nieograniczony. Informację taką Pan Wójt przekazał,
zaraz po wpłynięciu do gminy oferty Centrum, na początku kwietnia br.

Pan radny Kamil Zalewski zapytał czy nie można zorganizować przetargu ograniczonego
dla mieszkańców Gminy Mielnik.

Pan Tomasz Gorochowicz poinformował, że nie ma takiej możliwości. Ustawa o gospodarce
nieruchomościami mówi w jakim trybie się wydzierżawia i jest to przetarg nieograniczony.
Zarzuty stawiane Wójtowie o zmianie reguł są bezpodstawne. Uchwała Rady Gminy Mielnik
w sprawie zbywania  nabywania i obciążania nieruchomości na okres powyżej 3 lat mówi, że
jeżeli jest chętnych na dzierżawę więcej niż jedna osoba, wtedy przeprowadza się przetarg na
wydzierżawienie nieruchomości. Tutaj tak sytuacja ma  zastosowanie. Ze względu na przepisy
prawa i transparentność Wójt nie może odstąpić od organizacji przetargu. 
Chętnych  na  dzierżawę  gruntów  od  Gminy  będzie  prawdopodobnie  więcej  niż  dwóch  
i dopiero na przetargu okaże się ile oferentów będzie. Przetarg odbędzie się 23 czerwca br.  
i wszyscy są w tej samej sytuacji i nie złożą wniosków o dopłaty.

Pan radny Kazimierz Tobota stwierdził,  że  ma nadzieję,  że na następną sesję  przyjdzie
Przewodniczący Wspólnoty Gruntowej Mielnika i wyjaśni dokładnie jak to wyglądało.

Pan Wójt  uzupełnił  swoje  wystąpienie  o  informację,  że  Pan Przewodniczący  Wspólnoty
Gruntowej od ostatniej sesji z nim nie rozmawiał. Wiedział, że jest sytuacja  zła ze względu
na COVID-19, ale mógł skontaktować się telefonicznie lub mailowo. Zrobił to dopiero 25
maja br. pisząc pismo do radnych.

Pan Przewodniczący Rady zapewnił, że zorganizuje spotkanie wszystkich stron tego sporu  
w celu rozwiązania tej sytuacji.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zwrócił się o ustawienie znaku w Osłowie „uwaga na drogę
z  pierwszeństwem   przejazdu”  oraz  aby  na  komisję  czy  sesję  zaprosić  przedstawiciela
Gminnej Spółki Wodnej.

Pan Przewodniczący Rady zapewnił, że zaproszenie zostanie wystosowane

Pan radny Leszek Karbowski poinformował, że wniosek dotyczący sprzedawania obiadów
na zewnątrz zawarty w opinii Komisji OSO, jest tylko propozycją i sugestią Komisji. Jeśli
względy prawne są takie, że nie można tego zorganizować, to nie zostanie to zrobione.

Pani  radna  Teresa  Sztejmiec zapytała  czy  istnieje  możliwość   rozebrania   przystanku
autobusowego przy drodze wojewódzkiej w Radziwiłłówce i postawienie nowego. Obecny
przystanek ten jest w opłakanym stanie.

Pan Sekretarz Gminy -  jeśli  będzie taka wola mieszkańców,  to  przystanek może zostać
rozebrany. Poprosił o decyzję mieszkańców w tej sprawie.
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Pan  radny  Zdzisław  Szarek zapytał  na  jakim  etapie  jest  projekt  dotacji  dotyczący
fotowoltaiki.

Pan  Tomasz  Gorochowicz –  rozpatrzenie  wniosku  gminy  nastąpi  jesienią.  Planowany
termin, wg informacji z Urzędu Marszałkowskiego, to październik 2020 r.

Pan radny Kamil Zalewski poprosił o usunięcie krzaków i i gałęzi wychodzących na drogę
powiatową prowadzącą do Tokar. 

Pan radny Jerzy Weremjewicz zapytał czy jest możliwość aby właściciel posesji obcinał
gałęzie  z  drzew rosnących na jego posesji  i  wychodzących poza obręb działki,  na drogę.
Drzewa są sadzone po granicy działek i ich konary zwisają nad drogami.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz zapytał o odbiór folii po kiszonkach, rolnicy pytają o to.

Pan Tomasz Gorochowicz – termin rozliczenia dotacji na ten cel jest do końca wrześni br. 
W tym terminie zostanie wyłoniona firma do odbioru folii i folia zostanie odebrana.

Do punktu 23.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  XV  sesji  Rady  Gminy  Pan  Przewodniczący
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała 

Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

       Artur Gacki


